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بانک صادرات ایران، یار دوازدهم 
صندوق بازنشستگی کشوری

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری، بانک 
صادرات ایران را تسهیل گری در خدمت رسانی به 

بازنشستگان و یار دوازدهم صندوق معرفی کرد.
ایران،  صادرات  بانک  روابط عمومی  گزارش  به 
بانک صادرات  ارشد  نشست هم اندیشی مدیران 
ایران و صندوق بازنشستگی کشوری و شرکت های 
زیرمجموعه، با هدف توسعه همکاری ها و بهره گیری 
از ظرفیت های بانک در ارائه خدمات بانکی و مالی 
و تامین مالی زنجیره تأمین شرکت های زیرمجموعه 
این صندوق و همچنین کمک به ارتقای توانمندی 
این شرکت ها در خلق ارزش افزوده و سودآوری و 
تأمین خدمات به بازنشستگان کشوری با حضور 
ایران،  صادرات  بانک  مدیرعامل  سیفی  محسن 
بازنشستگی  صندوق  مدیرعامل  مسکنی  مهدی 

کشوری برگزار شد.
محسن سیفی در این نشست با اشاره به جایگاه 
و  اقتصاد کشور  در  ایران  بانک صادرات  و سهم 
ظرفیت های موجود در شعب داخلی و خارجی و 
همچنین افزایش سرمایه این بانک، جذب بیش از 
2000هزار میلیارد ریال منابع جدید طی سال گذشته 
در بانک صادرات ایران را نشانه اعتماد مشتریان و 
نهادهای نظارتی عنوان کرد و موفقیت این بانک را 
به تقویت رابطه بانک با مردم و مشتریان برشمرد 
و برای حمایت از برنامه های صندوق بازنشستگی 
و بهبود خدمات بانکی و مالی به بازنشستگان این 

صندوق اعلام آمادگی کرد.
او با اشاره به اینکه ظرفیت بیش از 42 میلیون 
مشتری و به ویژه 10 هزار مشتری حقوقی بانک 
صادرات ایران در مسیر تکریم و تسهیل ارتباط، 
توسعه خدمات به مجموعه صندوق بازنشستگی 
و شرکت های زیرمجموعه قرار می گیرد، هدف از 
این نشست را نیازسنجی دقیق تر شرکت های این 
مجموعه و ارائه خدمات ویژه و تعامل بهتر با این 

بخش از اقتصاد کشور عنوان کرد.
سیفی با بیان اینکه بانک صادرات ایران در سال 
گذشته موفق به افزایش 900 درصدی سود عملیاتی 
و رشد 470 درصدی سود خالص شده است، گفت: 
نگاه مدیریت بانک به عملیات بانکداری است و 
پیش  با سوددهی  را  بانک  عملیات  داریم  تلاش 
ببریم ضمن اینکه برای واگذاری اموال مازاد و هزینه 
آن در عملیات بانکداری و ارائه خدمات و تسهیلات 

آمادگی داریم.
مدیرعامل بانک صادرات ایران با اشاره به اینکه 
مهم  ما  برای  تجاری کشور  موفقیت شرکت های 
است، تاکید کرد: عملیات بانکداری در دنیا عوض 
شده و ظرفیت های جدید بانکداری مسیر تعامل 
بیشتر با مشتریان و بنگاه ها را فراهم کرده از این رو 
ظرفیت بیش از 42 میلیون مشتری بانک صادرات 
ایران می تواند برای توسعه فروش مورد استفاده 

قرار گیرد.
او با بیان اینکه 45 درصد تأمین مالی شرکت های 
صندوق بازنشستگی کشوری توسط بانک صادرات 
ایران انجام می شود، به بیان شرایط سیاست های 
انقباظی و ضروت استفاده از تأمین مالی غیرنقدی 
بنگاه ها پرداخت و برای ارائه خدمات مالی از طریق 

تعهدات نیز اعلام آمادگی کرد.
وی با اشاره ارائه خدمات و تسهیلات گسترده این 
بانک به صنعت خودرو، صنایع غذائی ، فولاد و 
پتروشیمی  و سایر زیرساخت های کشور، گفت: 
بانک صادرات ایران از ابتدای سال جاری تاکنون 
از 650 هزار میلیارد ریال تسهیلات جدید  بیش 
پرداخت کرده و 1160 هزار میلیارد ریال نیز استمهال 
انجام  کشور  اقتصادی  بنگاه های  برای  تسهیلات 
داده است، تأکید کرد: نگاه بانک نگاه بنگاه داری 

نیست.
و  محصولات  تبیین  و  تشریح  بر  علاوه  وی 
بانک  خارجی  و  داخلی  شعب  توانمندی های 
صادرات ایران برای ارائه خدمات مطلوب تر به این 
بازنشستگان  صندوق، شرکت های زیرمجموعه و 
فراهم  اعتباری،  خط  ایجاد  امکان  سه  کشوری، 
این شرکت ها و  کردن بستر توسعه فروش برای 
همچنین ارائه خدمات بهینه حقوق و دستمزد را 
در قالب تفاهم نامه های ویژه و استفاده از ظرفیت 
بانکداری شرکتی و اختصاصی را مورد توجه قرار داد 
و برای تسهیل  و رفع نیازهای مطرح شده در این 

نشست راهکارهای مناسب ارائه داد.
مهدی مسکنی نیز در این نشست با قدردانی از 
همکاری و مساعدت بانک صادرات ایران با صندوق 
بازنشستگان کشوری گفت: بانک صادرات ایران به 
عنوان یاردوازدهم این صندوق از سطح شعب تا 
مدیرعامل با صندوق بازنشستگی کشوری همکاری 
این  زیرمجموعه  شرکت های  تعداد  او  می کنند.  
خواستار  و  کرد  عنوان  شرکت   188 را  صندوق 
استفاده از ظرفیت و توانمندی های شرکت های این 

صندوق و ارتباط بهینه با بانک شد.
مسکنی گفت: مسیر استفاده از منابع صندوق 
این  ارشد  مدیران  دغدغه  و  شود  اصلاح  باید 
صندوق، خلق ارزش از منابع و دارایی های آن برای 

خدمت بهتر به بازنشستگان کشوری است.

ساختمان جدید مدیریت شعب بانک 
قرض الحسنه مهر ایران در خوزستان 

افتتاح شد
با هدف بهبود خدمت رسانی به مشتریان بانک 
مدیریت  جدید  ساختمان  خوزستان،  استان  در 
شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در این استان 

و شعبه مرکزی اهواز افتتاح شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی قرض الحسنه، در 
مراسمی با حضور دکتر »سید سعید شمسی نژاد« 
معاون  کریمی«  »احمدرضا  دکتر  مدیرعامل، 
شعب و بازاریابی و »مجید خسروی« سرپرست 
معاونت پشتیبانی بانک و برخی مسئولان استانی، 
ساختمان جدید مدیریت شعب بانک قرض الحسنه 
مرکزی  شعبه  و  خوزستان  استان  در  ایران  مهر 
سعید  »سید  دکتر  شد.  افتتاح   )4010 )کد  اهواز 
مهر  قرض الحسنه  بانک  مدیرعامل  شمسی نژاد« 
و  بهسازی  داشت:  اظهار  مراسم  این  در  ایران، 
افتتاح ساختمان مدیریت شعب استان خوزستان و 
شعبه مرکزی اهواز با هدف ایجاد شرایطی مناسب 
برای مردم و مشتریان مختلف از جمله صاحبان 
صنایع و شرکت ها صورت گرفته تا این افراد بتوانند 
و طرح های  از خدمات  این محل  به  مراجعه  در 
متنوع بانک استفاده کنند. وی افزود: این بانک در 
سال گذشته به 100هزار نفر از مردم عزیز استان 
خوزستان تسهیلات ارائه کرده است. شمسی نژاد 
گذشته،  سال  در  بانک  این  عملکرد  به  اشاره  با 
و  میلیون  از ۳  بیش  در سال 1402  فقط  گفت: 
850هزار فقره وام قرض الحسنه توسط این بانک 
پرداخت شده است.  به مشتریان سراسر کشور 
افزود:  ایران  مهر  قرض الحسنه  بانک  مدیرعامل 
این بانک طی ۳ سال گذشته با کسب رتبه 4 در 
سودآوری شبکه بانکی، رتبه 5 تعداد تراکنش و 
رتبه 9 گردش مالی شبکه شاپرک توانسته جایگاه 
خود را در نظام بانکی کشور بهبود بخشد. وی با 
اشاره به جایگاه قرض الحسنه در آموزه های دینی، 
اظهار داشت: همان طور که در قرآن کریم 1۳ بار 
واژه مقدس »قرض« با عناوین مختلف ذکر شده، 
آموزه های  از  الهام  با  نیز  قرض الحسنه  بانکداری 
الهی و همراهی مردم و رهنمودهای مراجع عظام 
تقلید، در دو دهه اخیر شاهد رشدی همه جانبه 
آسیب های  و  مشکلات  رفع  مسیر  در  و  بوده 
تأکید  با  است. شمسی نژاد  برداشته  گام  جامعه 
بر جایگاه بانک قرض الحسنه مهر ایران در نظام 
بانک مورد  این  افزود: خوشبختانه  بانکی کشور، 
اعتماد کامل بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی 
و دارایی است و امیدواریم در سال جاری زمینه 
گسترده تری برای فعالیت این بانک فراهم شود. 
دکتر »احمدرضا کریمی«، معاون شعب و بازاریابی 
مراسم  این  در  ایران،  مهر  قرض الحسنه  بانک 
بانک،  این  کارکنان  تلاش های  از  تقدیر  ضمن 
اظهار داشت: جوان گرایی در بانک قرض الحسنه 
مهر ایران یک امر پسندیده است و میانگین سنی 
کارکنان این بانک حداقل 10 سال از سایر بانک ها 
کمتر است. این امر یکی از دلایل اصلی دستاوردها 
و رکوردشکنی های این بانک در سال های اخیر به 
شمار می رود. وی در ادامه افزود: ارزش های دین 
مبین اسلام، بنیان فعالیت های این بانک را تشکیل 
می دهد و عقد قرض الحسنه، تنها عقدی است که 
نام آن در قرآن کریم ذکر شده است. »مجتبی 
سخنور« مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران 
اقدامات صورت  به  اشاره  با  استان خوزستان  در 
گرفته در راستای خریداری و بازسازی شعب بانک 
در استان، گفت: با حمایت های بی دریغ مدیرعامل 
محترم و اولیاء معزز بانک توانستیم بعد از گذشت 
17 سال از عمر با برکت بانک، ساختمانی در خور 
شأن مشتریان و مردم شریف خوزستان خرید و 
و  ماندگار  اقدامات  از  یکی  که  کنیم  تیپ سازی 
مؤثری است که در سال جاری صورت گرفته است. 
در ادامه، تیپ سازی سایر شعب نیز در دستور کار 
است. وی افزود: استان خوزستان با همت جمعی 
راستای  در  اخیر  سال  دو  طی  در  بانک  کارکنان 
سیاست های ابلاغی بانک، همواره در شاخص های 
مختلف برنامه عملیاتی جزو استان های برتر بوده 
و با تلاش های انجام شده و تعاملات گسترده با 
سازمان ها و شرکت های مختلف، منابع این استان 
از بهمن ماه 1400 تا کنون با رشد تقریباً 5 برابری 
به 1۳5هزار میلیارد ریال رسیده و سهم نقدینگی 
بالغ  به 4 درصد  از یک ونیم  نیز  بانک در استان 
شده است. سخنور اظهار داشت: مصمم هستیم 
با ارتقاء سطح همکاری  با مشتریان فعلی و انجام 
نقدینگی  از  سهم  و  منابع  جدید،  بازاریابی های 
استان را بیش از پیش افزایش داده و جایگاه بانک 
را ارتقا بخشیم. در پایان نیز تعدادی از مدعوین 
محترم در آیین افتتاحیه به ایراد سخن پرداختند و 
ضمن تقدیر از عملکرد مطلوب بانک قرض الحسنه 
اقشار  نیاز  به  پاسخ  برای  استان  در  ایران  مهر 
مختلف و ایجاد رضایتمندی در آحاد مردم از جمله 
کارکنان سازمان ها، آمادگی خود را جهت ترویج و 
تعمیق فرهنگ غنی قرض الحسنه و حمایت بیش از 

پیش اعلام کردند.

بازار سرمایه به  سعید ذوالفقاری، کارشناس ارشد 
مسائل بنیادین مختلفی پرداخت و گفت: اگر فعالان 
داشتند،  اعتقاد  و  اعتماد  مصوبه  این  لغو  به  بازار 
باید بیش از این ها اثرات آن را در کلیت بازار شاهد 
می بودیم؛ چرا که بر همگان واضح است دولت اصلا 
منابعی در اختیار ندارد که بخواهد به پتروشیمی ها 
بازگرداند. از سوی دیگر مگر اتفاق خاصی در ردیف 
بودجه دولت رقم خورده که قانونی که در جهت جبران 

کسری اتفاق افتاده بود را ملغی کند؟
پولی وجود ندارد...

ذوالفقاری در گفت وگو با اقتصاد آنلاین ادامه داد: 
برای بازگرداندن این منابع به شرکت ها تنها انتشار اوراق 
وجود دارد که حتما باید نرخ جذابی نیز داشته باشد 
تهدیدی  بازهم  که  مساله ای  شود.  پیدا  خریداری  تا 
برای بورس تهران قلمداد شده؛ به طوری که تاثیر آن 
در سنوات قبلی به وضوح قابل مشاهده بود. در غیر 
این صورت دولت حتی 1 ریال به شرکت ها پرداخت 

نمی کند.
وی خاطرنشان کرد: تاثیر لغو این مصوبه بر بازار 
سرمایه تنها یک روز بود؛ چرا که سهامداران متوجه 
راه  تنها  هستند.  درآمدزایی  زمینه  در  دولت  مشکل 
تسویه دولت این است پولی بابت خوراک پتروشیمی ها 
در سال 140۳ دریافت نکند تا تسویه شود. این سود 
شرکت ها نیز فقط قیمت های فعلی را توجیه و از بروز 
گزارش های فصلی ضعیف مانند آخرین گزارش 1402 
تمام صنعت  این صورت  غیر  در  می کند.  جلوگیری 
به  ذوالفقاری  می کردند.  شناسایی  زیان  پتروشیمی 
کاهش نصاب سپرده بانکی صندوق ها از 50 به 40 درصد 
نیز واکنش نشان داد و گفت: فعالان بازار در چندین 
سال گذشته تمام این تغییر قوانین را تجربه کردند؛ از 
تغییر همین حد نصاب سپرده بانکی صندوق ها گرفته 
تا حمایت های صندوق تثبیت و توسعه! اما کدام یک 
از این موارد حتی 1 درصد بر روند بازار اثرگذار بودند؟ 
روند بازار را متغیرهای بنیادی و ریسک های سیاسی 
جهت می دهند و این قوانین کمترین تاثیری بر بازار 

سرمایه ندارند.

در گزارش های ۳ ماهه چه گذشت؟
ذوالفقاری دیگر متغیر بنیادین حاکم بر بورس را زیر 
ذره بین قرار داد و گفت: علی رغم اینکه گزارش های ۳ 
ماهه  شرکت ها نسبت به دوره قبل رشد کرد، اما حتی 
10 شرکت هم پیدا نمی شد که سودی بالاتر از انتظار 
شناسایی کنند. در صنعت فلزات اساسی اگر فولاد و 
فملی را کنار بگذاریم، تماما با افت درآمد و سود مواجه 
سایر  دادند.  زیان  گفت  می توان  عبارتی  به  و  شده 
صنایع نیز به همین شکل بوده است؛ یعنی سود آن ها 
کمتر از سال گذشته بوده و حتی نمادی مانند فخوز، 

سود خود را نصف شده دید.

جمهوری خواهان یا دموکرات ها
انتخابات  تاثیرات  خصوص  در  ذوالفقاری  سعید 
آمریکا بر بورس تهران گفت: در فاصله یک ماه مانده 
به انتخابات آمریکا، بورس تهران کلپس خواهد کرد و 

در بلاتکلیفی به سر خواهد برد.
با روی کار آمدن رئیس جمهوری مانند ترامپ، دلار 
این  روبرو خواهد شد.  قیمت  افزایش  با  بدون شک 
افزایش نرخ دلار به دلیل ترس از سایه جنگ و عدم 

توافق با آمریکا خواهد بود.
پس می توان مدعی بود که علی رغم افزایش نرخ دلار، 

در بازار سرمایه تغییری ایجاد نخواهد شد.

اما اگر دموکرات ها بر مسند قدرت باقی بمانند، به 
علت تفکرات جنگ گریزی و فضای بازتر دیپلماسی، 
نیز  چهاردهم  دولت  که  چرا  بود؛  امیدوارتر  می توان 

دولت تعامل گری نشان داده است.
آینده بازار؟

بازار  آینده  از  تصویری  آخر  در  ذوالفقاری  سعید 
ترسیم کرد و گفت: نرخ بهره ۳0 درصدی تا دی ماه به 
قوت خود باقی است. از سوی دیگر، انتخابات آمریکا 
تکلیف آن،  تعیین  تا عدم  نیز در پیش داریم که  را 
همچنان بازار سرمایه جذاب نخواهد بود. به عقیده من 

بورس تا دی ماه رنج خواهد کشید.

هادی آقابابایی گفت: صندوق کارآفرینی امید از زمان آغاز این 
طرح تاکنون 24۳7 شغل در قالب 1997 طرح اشتغال ایجاد کرده 

است.
به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید، هادی آقابابایی با 
بیان اینکه توسعه و شکوفایی اقتصاد ملی، نیازمند تسهیل دسترسی 
نیروی کار ماهر به منابع لازم برای تولید مولد، کارآفرینی و در نتیجه 

اشتغال پایدار است، افزود: در این میان توجه به جامعه روستایی 
و فعالسازی ظرفیت های تولید در روستا می تواند ضمن ایجاد بستر 
مناسب برای کار مولد، فرصت ایجاد اشتغال پایدار را نیز بیش از 

پیش فراهم کند.
آقابابایی با اشاره به اقدامات صندوق کارآفرینی امید در حیطه 
توسعه اشتغال در روستاها در قالب طرح "روستای بدون بیکار" 
گفت: این صندوق ظرفیت جدیدی از حمایت مالی و تأمین منابع 
برای کسب و کارهای خرد و کوچک روستایی را اجرایی کرده است 
و با قرارگرفتن در زمره بانک های عامل مجری پرداخت تسهیلات 
قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی 
و عشایری، با استفاده از منابع صندوق توسعه ملی و همچنین 
تسهیلات مربوط به اعتبارات بند )الف( تبصره )18( قانون بودجه 
سنواتی کل کشور، عملکرد خوبی در حمایت از کسب و کارهای خرد 
روستایی داشته است. او افزود: صندوق کارآفرینی امید در قالب 

طرح "روستای بدون بیکار" طی 7 سال یعنی از 1۳95 تا 1402 موفق 
شد در 24 استان، 12۳روستای هدف را تحت پوشش قرار داده که 
طی آن جمعا به 1.997 فقره تسهیلات اعطا کرده و همین امر منجر 

به اشتغال 2.4۳7 نفر شده است.
مدیرعامل صندوق کار آفرینی امید در تشریح طرح روستای بیکار 
گفت: در این طرح با پرداخت تسهیلات ارزان قیمت به مشاغل 
روستایی متناسب با ظرفیت های هر روستا یا منطقه، زمینه اشتغال 
و درآمدزایی همه افراد به خصوص جوان در روستاها فراهم شده 
نتایج مثبت آن می تواند به ماندگاری جمعیت در  از  است که 
روستاها اشاره کرد. آقابابایی مهمترین اهداف اجرای طرح "روستای 
بدون بیکار" را کاهش نرخ بیکاری درجامعه روستایی، بهره برداری 
درست از زیست بوم طبیعی با محوریت توسعه کسب وکارهای 
روستایی، افزایش مهاجرت معکوس به روستاها، امکان دسترسی به 

اشتغال پایدار برای افراد در جامعه روستایی، عنوان کرد.

چشم بازار سرمایه به نتایج انتخابات آمریکا

قوانین سازمان بورس نخ نما شده است
گروه اقتصاد - یک کارشناس بازار سرمایه گفت: قانون خوراک که در 5 ماهه ابتدایی سال 1402 وضع شده بود، به منظور تامین کسری بودجه اتخاذ شده 

بود. حال چه منابعی عاید دولت شده که می تواند تفاوت نرخ سقف خوراک با نرخ واقعی آن را به شرکت ها برگرداند؟

وستاهامدیرعامل صندوق کار آفرینی امید: وستای بدون بیکار گامی در جهت توسعه اشتغال پایدار ر ح ر طر

ذوالفقاری: اگر 
دموکرات ها بر 

مسند قدرت باقی 
بمانند، به علت 
تفکرات جنگ 

گریزی و فضای 
بازتر دیپلماسی، 

می توان امیدوارتر 
بود؛ چرا که دولت 

چهاردهم نیز 
دولت تعامل گری 
نشان داده است

دکتر سید عباس حسینی مدیرعامل بانک مسکن در اولین نشست فرهنگی 
بانوان بانک مسکن، ضمن ارج نهادن به نقش و جایگاه ویژه بانوان در خانواده 
و جامعه، از زمینه  سازی و فراهم آمدن بسترهای رشد و پیشرفت بانوان همکار 
در تمامی سطوح سازمانی و توسعه امکانات رفاهی و معیشتی در بانک مسکن 

خبر داد.
اولین نشست  برگزاری  پایگاه خبری بانک مسکن – هیبنا؛ طی  به گزارش 
مدیرعامل  عباس حسینی  دکتر سید  بانوان بانک مسکن با حضور  فرهنگی 
و مدیران ارشد بانک مسکن، سرکار خانم دکتر سیدحوادی مشاور وزیر راه و 
شهرسازی در امور بانوان و خانواده و جمع کثیری از بانوان همکار، از زحمات و 

تلاش های بانوان موفق و برگزیده شاغل در این بانک تجلیل شد.
دکتر حسینی در این نشست که با محوریت تبیین نقش و جایگاه ویژه بانوان 
در بانک مسکن و قدردانی از زحمات آنها در پیشبرد و تحقق اهداف عالی بانک 
برگزار شد؛ به حدیث شریفی از کتاب غرر الحکم و درر الکلم اشاره کرد و گفت: 
به فرموده حضرت امیرالمومنین امام علی )ع(: اهل العفاف اشرف الاشراف، »اهل 
ایرانی در تمام طول تاریخ،  عفاف، شریف ترین بزرگان اند.« و زنان و مردان 

انسان هایی شریف، عفیف و پاکدامن بوده اند.
وی همچنین به منزلت زن در قرآن کریم اشاره کرد و گفت: در 196 آیه شریفه 
قرآن کریم موضوع بانوان مطرح شده است و در تعالیم آسمانی، شاهد تاکید 

خداوند متعال نسبت به اهمیت تکریم و گرامیداشت بانوان هستیم.
مدیرعامل بانک مسکن افزود: زنان فرهیخته، خردمند و پرافتخار سرزمین ما 

با حجاب و عفاف و پاکدامنی به فعالیت های اجتماعی در جامعه می پردازند و 
نقش کلیدی و مهم خود را ایفا می کنند. وی همچنین به مقام والای مادران 
اشاره کرد و گفت: بانوان ایران اسلامی، بنیان مقدس خانواده، نسل های پاک 
و خلاق آینده و نیز پیشرفت های کشور را با صبر و شکیبایی، سختکوشی، 

فداکاری، دانش، تخصص و توانمندی خود می سازند.
بانوان همکار در بانک مسکن؛ عهده دار مسئولیت های کلیدی

دکتر حسینی با بیان این که بانوان بانک مسکن تاثیر بسزایی در مدیریت 
دریافت عمومی از این بانک دارند؛ گفت: بانوان همکار در بانک مسکن؛ عهده دار 
مسئولیت های کلیدی هستند و این بانک؛ تنها بانکی است که برخی از مهمترین 
مسئولیت های تخصصی و حرفه ای آن اعم از رؤسای ادارات کل حسابرسی 

داخلی، اعتبارات، مهندسی مالی، بررسی های اقتصادی، توسعه محصول، واحد 
تطبیق و دبیری هیات مدیره به عهده بانوان است.

وی با تاکید بر ضرورت و لزوم توانمندسازی بانوان همکار، افزود: هیچ گونه 
و  ندارد  در بانک مسکن وجود  بانوان همکار  ارتقای جایگاه  برای  محدودیتی 
امیدواریم که بیش از پیش، شاهد حضور بانوان در سطوح مختلف مدیریتی 
بانوان همکار  از  برای تجلیل  نیز فرصت مناسبی  این نشست  باشیم.  بانک 
برگزیده بانک و نهادینه نمودن فرهنگ قدردانی از شایستگان در جهت افزایش 

بهره وری سازمانی و خودباوری و اعتماد به نفس بانوان همکار است.
تاسی به شعار قرآنی در مسیر خدمت به مردم شریف ایران اسلامی

مدیرعامل بانک مسکن در بخش دیگری از سخنان خود به آیه 80 سوره نحل 

به عنوان شعار قرآنی بانک مسکن اشاره کرد و گفت: در بانکی خدمت می کنیم 
که دستاورد برجسته و پراهمیت ما، تأمین مسکن و محل آرامش برای مردم 
َّهُ جعَلََ لکَمُْ  عزیزمان است. بنابراین همکاران ما با پیاده کردن شعار قرآنی »وَ الل
منِْ بیُوُتکِمُْ سَکنَاً« در مسیری الهی گام بر می دارند و ان شاءالله از بندگان مورد 
عنایت خداوند و از شایستگان در خدمت به مردم شریف ایران اسلامی هستند.
مدیرعامل بانک مسکن ادامه داد: خداوند در آیه 21 سوره روم به نوع دیگری 
از آرامش نیز اشاره دارد؛ آنجا که می فرماید: »و از نشانه های ]قدرت و ربوبیت[ 
خداوند این است که همسرانی از جنس خودتان برای شما آفرید تا در کنار آنان 

آرامش یابید« که تاکیدی بر جایگاه والای همسران و بانوان در خانواده است.
همچنین مدیرعامل بانک مسکن از نظرات و پیشنهادات بانوان همکار مطلع 
شدند و از تلاش ها برای بهبود وضعیت معیشتی بانوان همکار به ویژه در 

حوزه های رفاهی و افزایش سرانه ورزشی خبر داد.
لازم به ذکر است که اولین نشست فرهنگی بانوان بانک مسکن با محوریت 
موضوعاتی همچون تبیین جایگاه رفیع زن از نظر اسلام؛ نقش کلیدی زن در 
خانواده، پیشرفت اقتصادی کشور و بانک، افزایش نشاط جامعه؛ ضرورت و لزوم 
حضور بانوان در جامعه در چارچوب اصول اسلامی، آموزه های دینی و فرهنگ 
اصیل ایرانی با تأسی به اسوه هایی چون حضرت فاطمه زهراء )س( و حضرت 
زینب )س( و ایفای نقش روشنگری در جامعه در چارچوب اصول و موازین 
اسلامی برگزار شد و با اهدای جوایز به بانوان منتخب بانک در حوزه های بانکی، 

ورزشی، فرهنگی و اجتماعی پایان یافت.

دکتر سید عباس حسینی مدیرعامل بانک مسکن در اولین نشست فرهنگی بانوان بانک تاکید کرد
ورت توانمندسازی و ارتقای شغلی و مدیریتی بانوان بانک مسکن ضر

تداوم سدسازی برای آبی که وجود ندارد
یک تحلیلگر حوزه آب گفت: نتیجه طرح توسعه اقدامی همچون گلخانه ها اینکه کار دولت هم در حوزه کنترل 
مصرف کم شده و بحران آب زیرزمینی هم قابل حل خواهد بود، اما مورد حمایت قرار نمی گیرد و منابع اعتباری به 
صورت خالص در اختیار پروژه های بسیار کم بازده قرار داده می شود که فقط یک تا دو میلیارد متر مکعب آب را 

استحصال کنیم.
داریوش مختاری در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، درباره چالش های حوزه آب و پیشنهاداتی برای حل مشکل 
آب در دولت چهاردهم اظهار داشت: طبق برنامه هفتم توسعه خطوط و سرفصل های اقدامات 5 سال آینده لازم 
الاجرا است، بنابراین اکنون به لحاظ قانونی تکالیفی برای دولت های آینده مشخص شده که اگر این برنامه ها اجرا 
نشود کمیسیون اصل 90 رسیدگی خواهد کرد؛ در بسیاری از بخش های این برنامه بویژه برای حوزه آب زمانبندی 
تعیین شده است و این رویه کلی است که باید مسیر خود را در تا اجرایی شدن ادامه دهد اما چالش هایی وجود دارد 

و آن اینکه آیا موارد اجرای برنامه بدرستی پیش پیش بینی شده است یا خیر؟.
گلوگاه اصلی حوزه آب کجاست؟ 

وی یکی از گلوگاه های اصلی حوزه آب را شورای عالی آب دانست و توضیح داد: این شورا مانند بسیاری از شوراهای 
عالی بدنبال ایجاد هماهنگی بین چند دستگاه اجرایی است اما قوانین و یا مصوباتی که این شوراها دارند باید مشخصا 
از مسیر کمیسیون اصل 1۳8  قانون اساسی از نظر تعدادی از وزرا و درواقع هیات دولت بگذرد تا ماهیت قانونی پیدا 
کند. مسئله ای که ما داریم که حتی در قانون برنامه هفتم توسعه هم به آن اشاره شده اینکه بسیاری از مصوبه ها را 
به تصمیم شورای عالی آب ارجاع می دهد، در شورای عالی آب ناظری از سوی قوه مقننه تعیین شده باید مصوبات را 
با قانون تطبیق دهد  اما طبق ماده 2۳ قانون الحاق 1۳9۳ و ماده ۳4 قانون احکام دائمی برنامه توسعه؛ در 45 جلسه 
شورای عالی آب تاکنون از مسیر این دو ماده قانونی پروژه ای اجرا نشده و یا تصمیمات به صورت سطحی بوده است.

طرح تعادل بخشی پیش می رود؟
این کارشناس حوزه آب گفت: این چالش خاستگاه بسیاری از تصمیماتی است که از سوی بخش شورای عالی 
آب اتخاذ شده که بحران زا هستند، مسئله دیگر عدم اجرای مصوباتی است که صورتجلسه پانزدهم جلسه شورای 
عالی آب در زمینه اجرای طرح تعادل بخشی عنوان شده که تاکنون بدرستی اجرا نشده و اجرای آن در حد 10 تا 15 

درصد بوده است.
تداوم سدسازی برای آبی که وجود ندارد

وی ادامه داد: چالش و بحران مدیریت آب کشور مشخصا آب زیرزمینی است، نگاه به سرفصل های شورای عالی 
آب عموما مهار و یا کنترل و مدیریت عرضه سطحی است، حال آنکه حداکثر ظرفیت آورد آب های سطحی 50 میلیارد 
متر مکعب است اما در همان حال همچنان سدسازی صورت می گیرد و یا پروژه های انتقال آب فقط با مصوبه و 
مجوز سازمان حفاظت از محیط زیست اجرایی می شود و این محل اشکال است زیرا محیط زیست روی ماده 2۳ 

قانون الحاق و یا ماده ۳4 قانون برنامه توسعه کار نکرده بنابراین اجرای این پروژه ها تنها با تایید سازمان محیط زیست 
مسیر درستی نیست چراکه نتیجه آن تهدیدهای فزاینده و از دست رفتن فرصت ها است، آبخوان ها را نمی توانیم 
نجات دهیم   و بصورت کاملا غیر مدون و خارج از چارچوب های سازمان برنامه و   بودجه کشور و بصورت سلیقه ای 

پروژه های سدسازی و انتقال آب انجام می شود. 
اعتبارات کلان برای انتقال آب

مختاری تاکید کرد: حجم زیادی اعتبار برای پروژه های انتقال آب هزینه می شود اما همان بند یک صورتجلسه 
پانزدهم شورای عالی آب اجرا نمی شود در حالی که منابع اعتباری بسیار اندک است.

گلخانه ها می توانند آب را نجات دهند
وی بیان داشت: به طور مثال طرح های گلخانه ای زیادی در کشور وجود دارد که فناوری بالایی نیز دارند به این 
ترتیب که با یک لیتر بر ثانیه می توانیم یک گلخانه بزرگ در مساحت ۳ تا 4 هزار متر مربع را تامین آب کنیم که 
پایدار و پربازده باشد، بعبارت دیگر ما می توانیم در یک چارچوب ساده در راستای پروژه های تعادل بخشی مدیریت 
مصرف آب کشاورزی را داشته باشیم، یعنی اعتبارات صندوق ذخیره ارزی به جای پروژه های انتقال آب در قالب 
تسهیلات تکلیفی جهت اجرای پروژه های گلخانه ای به جهاد کشاورزی سپرده شود مشروط به اینکه تسهیلات ارزان 
قیمت به بهره بردار داده شود و در ازای آن چاه ها در دشت ها تجمیع و یا پلمپ شود که در نتیجه این مکانیزم می 
توانیم برداشت حدود ۳00 هزار حلقه چاه کشاورزی را صفر کنیم و در کنار آن شهرک های گلخانه ای بسیار بزرگ 

داشته باشیم.
تامین اعتبار پروژه های کم بازده!

این تحلیلگر حوزه آب ادامه داد: نتیجه طرح توسعه اقدامی همچون گلخانه ها اینکه کار دولت هم در حوزه کنترل 
مصرف کم شده و بحران آب زیرزمینی هم قابل حل خواهد بود، اما مورد حمایت قرار نمی گیرد و منابع اعتباری به 
صورت خالص در اختیار پروژه های بسیار کم بازده قرار داده می شود که فقط یک تا دو میلیارد متر مکعب آب را 

استحصال کنیم.
یکجانبه گرایی در پروژه های آبی

وی تاکید کرد: دولت باید در کنار منابعی که به پروژه های انتقال آب اختصاص می دهد، بخشی از منابع اعتباری 
را هم در اختیار اجرای طرح های تعادل بخشی در 600 دشت قرار دهد اما یکجانبه گرایی در بخش آب باعث شده 
بیش از 95 درصد اعتبارات به پروژه های کم بازده سازه ای تعلق می گیرد و طرح هایی مثل تعادل بخشی که جنس 
مطالعاتی دارند روی زمین مانده اند و این باعث شده با تمام مخاطرات مسائل سرزمینی مواجه باشیم و تامین آب 
شرب، صنعتی و کشاورزی تبدیل به دغدغه شده است و همه اینها در کنار هم به این معناست که ما در نظام برنامه 

ریزی آب کشور بشدت مشکل داریم.


